
Lokalråd Fladså – Midt i Naturen 

 

 

Bestyrelsesmøde- Tirsdag den 10 september kl. 19,00. 

 

Mogenstrup Menighedshus. 

 

Deltagere: Varnny, Ib, Søren, Susanne, Per, Christian, Gert, Anne. 

 

Afbud: Jørgen. 

 

Dagsorden. 

 

1: Godkendelse af referat/Godkendelse af Dagsorden.  

Godkendt 

 

2: Formanden, siden sidst. 

Lokalrådet henvendte sig til Formanden for Plan-, Teknik- og Lokaldemokratiet om vejarbejdet på 

Præstø Landevej der ledte trafikken gennem Mogenstrup, på Lovvej, til Lov og Blangslev. 

Vi påpegede at der var tung trafik, også i aften og nattetimerne og at vi som tidligere lovet ikke var 

blevet orienteret fra Næstved kommune. 

Vi blev stillet i udsigt at vi ville blive kontaktet af administrationen (?) Dette er endnu ikke sket (?) 

 

Karen har delt vores nye velkomstfolder ud i alle postkasser på kroen. 

 

Jørgen har kommunikeret med DSB værkstedet om Lokalråd Fladså sammen med Mogenstrup 

Grundejerforening kunne komme på besøg på byggepladsen ved Fårebakkerne. 

Måske 1-11-2024 

 

Jørgen forventer svar på forespørgslen. 

Hvor mange er interesseret i at deltage? 

 

Lokalrådet har på foranledning af Bonderup Bylaug ansøgt Fællespuljen om kr. 8000,- men der 

blev kun givet kr. 2000,- 

 

Ny info-skærm i Fladså Hallen. Per orienterer om den. 

 

Vi har holdt Hjerteredderkursus med 13 deltagere. 

Vi har deltaget i Motion på Trolderuten. 

Evaluering i dagsordenen. 

 

Vi skal have en snak om hvorvidt vi som lokalråd skal løfte opgaver der ikke direkte er vores om-

råde. 

Jeg tænker på Foredrag. 

Jeg har før foreslået at vi prøver af etablerer en Foredragsforening. Skal vi prøve igen og hvordan 

gør vi det? 

På udsendte dagsorden er datoen for næste års GF desværre ikke blevet rettet. 

Den er fastsat til 11 marts 2025 

  

 

3: Kassereren siden sidst. 

Kassebog gennemgås. Regnskab stemmer. 
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4: Ny info skærm. Status 

Per orienterer om udfordringer med den nye infoskærm i hallen. Den virker nu. 

 

5: Evaluering på Hjerteredderkursus og Troldeløb.  

13 deltog i hjertestarterkursus. Ca. 150 deltog i Troldeløb. 

Vi kunne godt have ønsket flere deltagere til begge arrangementer. 

Kan vi bruge naturvejleder til at gøre Troldeløbet mere interessant? 

Fiskere ved åen? Andre med viden om området? 

DSB kunne være vært med en bod på ruten. 

 

 

6: Nye og næste års aktiviteter. Foredrag/børneteater osv. 

Det er Lokalrådets opgave at facilitere arrangementer i området. Vi har forsøgt at være proaktive 

med foredrag, teater mm, og håber det giver anledning til, at andre kræfter tager over. 

Skal vi kontakte Hallen, gymnastikforeningen mfl., og høre om de vil være med til at stå for aktivite-

ter. 

Kunne vi involvere skolebestyrelsen for at få ideer? 

 

7: Redaktøren for Facebook og Instagram. Hvad nyt? 

Per oplever nogle udfordringer med at lægge tingene ud på facebook, og kunne se opslagene 

igen. Andre har dog set det, som er lagt op.  

Instagram er ikke kommet i gang endnu. Per sender det, som skal på Instagram til Christian, som 

lægger det op. 

 

 

8: Nyt til Nyhedsbrevet. 

 

 

9: Nye medlemmer til lokalrådet? 

Desværre ikke. Hvad skal vi gøre for at få nye og yngre kræfter til? Skulle vi tage på inspirations-

besøg i bylaugene og andre lokalråd? 

Skal vi forfatte en tekst, som kan inspirere folk til at møde op? 

 

10: Solcellepark ved Næstelsø Præstemark. 

Per orienterer om, at det ind til videre er et forslag, og at der nu skal laves forskellige undersøgel-

ser, inden der tages endelig beslutning. 

Der er skovbyggelinje, som i forslaget overskrides med et ikke uvæsentligt areal. Forslaget er der-

med ikke tilpasset skovbyggelinjen, som angivet i forslaget. Vi kender ikke konklusionen på under-

søgelsen, så vi har ikke noget konkret at forholde os til endnu. 

Skal vi henvende os til de berørte beboere allerede nu? Per arbejder videre med dette. 

Se evt. vedhæftet kortudsnit for udpeget areal for solcellepark. 

 

11: Stillingtagen til de forslag som fremkom ved lokalrådets møde med DN 18 juni 2024. Mail 

fra 13/8 

A: Arealet ved Præstø Landevej friholdes til fremtidig byudvikling. 

A: Lille område opkøbes at Næstved Kommune og tilplantes. 

B: Ingen bemærkninger 

C: Der arbejdes allerede i det område, og vi anbefaler, at der etableres et lavbundsområde. 

D: Der arbejdes allerede med dette. Anbefales af Lokalrådet. 
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E: MTB-bane på den gamle losseplads er i stadig i spil? Hvis dette er tilfældet, støttes det af Lokal-

rådet. 

F: Lokalrådet foreslår, at der tilplantes et bælte langs Præstø Landevej ved Trolderuten og Elnas 

Lund, for at skabe sammenhæng mellem de 2 skovstykker. 

 

12:Eventuelt: 

Skilte med tung trafik forbudt (3,5 T gennemkørsel) har været overdækket mens der bliver arbejdet 

og lavet omkørsel. Der er ikke skiltet, når man kommer fra Vester Egesborg. Søren har henvendt 

sig vedr. dette.  

Vedr. skraldebiler på Brinken: der har været besigtigelse fra Verdis og Næstved Kommune. Det er 

lagt ud til Verdis at komme med mindre køretøjer, hvilket de gør i en forsøgsperiode. 

 

 Mødedatoer: 10 september – 22 oktober – 6 december (hvor holdes juleafslutningsmødet?) 

  

GF 2025 -11.03.2025. 

 

Referat: Anne Haahr Petersen. 

 

 

 

 

 

 

 


